

PRAYERS

Mr. Buchanan, a Member of the Queen's Privy Council, delivered a Message from His Excellency the Governor General, which was read by Mr. Speaker, as follows:

EDWARD SCHREYER

His Excellency the Governor General transmits to the House of Commons Estimates of sums required for the service of Canada for the fiscal year ending on the 31st March, 1980, and, in accordance with the provisions of "The British North America Act, 1867" recommends these Estimates to the House of Commons.

The Estimates, 1979-80, are recorded as Sessional Paper No. 304-1/132A.

Mr. Gillespie, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Memorandum of Understanding between Canada, New Brunswick, Nova Scotia and Prince Edward Island regarding the Maritime Energy Corporation, dated February 16, 1979. (English and French).—Sessional Paper No. 304-5/66.

Mr. Maine, seconded by Mr. Philbrook, by leave of the House, introduced Bill C-461, An Act to establish a Canadian heraldic council, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

The following Notice of Motion having been called was transferred to Government Orders for consideration later this day or at the next sitting of the House pursuant to Standing Order 21(2):

That the Standing Committee on External Affairs and National Defence, be authorized to consider Canada's policy with reference to defence and external affairs.—*The Deputy Prime Minister and President of the Privy Council.*

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on National Resources and Public Works of Bill C-42, An Act to provide a means to conserve the supplies of energy within Canada during periods of national emergency caused by shortages or market disturbances affecting the national security and welfare and the economic stability of Canada;

Mr. Gillespie, seconded by Mr. Buchanan, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on National Resources and Public Works.

And debate arising thereon;

PRIÈRE

M. Buchanan, membre du Conseil privé de la Reine, remet un message de Son Excellence le gouverneur général, lequel message est lu par M. l'Orateur ainsi qu'il suit:

EDWARD SCHREYER

Son Excellence le gouverneur général transmet à la Chambre des communes le budget des dépenses requises pour le service du Canada pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980 et, conformément aux dispositions de l'«Acte de l'Amérique du Nord britannique, 1867», recommande ledit budget à la Chambre des communes.

Ce Budget des dépenses pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980 est enregistré à titre de document parlementaire n° 304-1/132A.

M. Gillespie, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copie d'un protocole d'entente entre le Canada, le Nouveau-Brunswick, la Nouvelle-Écosse et l'Île-du-Prince-Édouard concernant la Corporation de l'énergie des Maritimes, en date du 16 février 1979. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 304-5/66.

M. Maine, appuyé par M. Philbrook, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-461, Loi créant un conseil canadien des armoiries, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

L'avis de motion qui suit est appelé, reporté aux ordres émanant du gouvernement et son examen est décrété à plus tard aujourd'hui ou à la prochaine séance de la Chambre, conformément aux dispositions du paragraphe (2) de l'article 21 du Règlement:

Que le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale soit autorisé à étudier la politique du Canada en ce qui a trait à la défense et aux affaires extérieures.—*Le vice-premier ministre et président du Conseil privé.*

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics du Bill C-42, Loi prévoyant un moyen de préserver les approvisionnements en énergie au Canada durant les périodes d'urgence nationale résultant de pénuries ou de perturbations du marché qui portent atteinte à la sécurité et au bien-être des Canadiens et à la stabilité économique du Canada.

M. Gillespie, appuyé par M. Buchanan, propose,—Que ce bill soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics.

Il s'élève un débat;